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امضای تفاهم نامه فروش 30 هزار تن ریل
 بین ذوب آهن اصفهان و شركت ساخت و توسعه 

زیربناهای حمل و نقل كشور
گروه شهرستانها - لادن سلطانی: تفاهمنامه فروش 30 هزار تن ریل 
ذوبآهن اصفهان بین ســید اردشیر افضلی مدیرعامل ذوبآهن اصفهان و عباس 
خطیبی مدیرعامل شــرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور در 

برج میلاد تهران به امضا رسید. 
ایــن تفاهمنامه جهت فروش 30 هزار تن ریــل 60E1 با گرید R260 به 
ارزش 22 میلیون یورو ، برای سه محور ریلی )میانه- اردبیل، چابهار- زاهدان و 
مبارکه- شهرکرد( امضا رسید. سید اردشیر افضلی مدیرعامل ذوبآهن اصفهان 
در آییــن امضای این تفاهم نامه گفت : تولید ریــل ملی در ذوبآهن اصفهان، 
ثمره تلاش و کوشش همکاران عزیزم در بخشهای مختلف این مجتمع عظیم 
صنعتی و به ویژه مدیریتهای فولادسازی و نورد است که در این فرصت به همه 
ذوبآهنیهای عزیز، خسته نباشید میگویم. وی افزود : انتخاب ترامپ به عنوان 
رییس جمهورآمریکا با اواســط اجرایی شــدن پروژه ریل در ذوبآهن اصفهان 
همراه شد و لذا تیم آلمانی کوتنر به اجبار، کشور ایران را ترک کرد و فعالیتهای 
باقی مانده پروژه و همچنین تســتهای سرد و گرم توسط تیم فنی ذوب آهن 

تکمیل و به سرانجام رسید. 
افضلی با اشاره به کیفیت تولید ریل در ذوبآهن اصفهان بر اساس استاندارد 
اروپایی EN13674 و GOST روسیه افزود : با وجود چالشهای تامین انرژی 
و مواد اولیه که همه صنایع کشــور با آن مواجه هستند تاکنون بیش از  100 
هزار تن ریل در ذوب آهن اصفهان تولید و به راهآهن سراسری، متروی کلان 
شهرها و بخش خصوصی تحویل داده شده که افزایش این میزان نیز در برنامه 
کاری قرار دارد. مدیرعامل ذوبآهن اصفهان با اشاره به اینکه صادرات محصول 
ریل نیز در برنامه قرار دارد،تصریح کرد : تولید این محصول high-tech  طی 
سالیان گذشته در کشور آرزویی بیش نبود و برای واردات ریل ارز قابل توجهی 
از کشور خارج می شد اما سال هاست که ریل ملی در ذوب آهن اصفهان تولید 
می شود و پس تامین نیاز داخل در سبد صادراتی محصولات این مجتمع عظیم 
صنعتی نیز قرار می گیرد. سید ارشیر افضلی خاطرنشان کرد: هم اکنون توسعه 
خطوط راهآهن کشور با محوریت سبد ریل تولیدی ذوبآهن اصفهان به عنوان 
تنها تولید کننده ریل در غرب آسیا، شامل انواع ریل )60E1 مناسب قطارهای 
 54E1 پر ســرعت بین شهری و متروهای شهری با بار محوری سنگین، )ریل
مناســب برای متروهای شهری با بار محوری متوســط،) ریل 54E1 با گرید 
فولاد R320CR  از نوع ســخت و ضد سایش(، )ریل 49E1 مناسب مترو(، 
)ریل 46E2 مناســب خطوط فرعی(، ) ریل 60E1A1 زبانه سوزن( و ) ریل 
R18 ویژه معدن ( در حال انجام اســت.  وی بیان کرد : مترو کلان شهرهای 
مشهد، اصفهان و تهران و همچنین راهآهن چابهار- زاهدان، همدان – سنندج 
و رشــت – انزلی از جمله محورهای ریلی هستند که با ریل تولید ذوب آهن، 
تجهیز شدند. مدیرعامل ذوب آهن اصفهان، در خصوص تامین پایدار مواد اولیه 
این شرکت نیز گفت: پیگیریهایی برای بهرهبرداری از معادن جدید در اطراف 
مشــهد و آقاعلی عباس در حال انجام است تا نیاز شرکت به مواد اولیه به  طور 

کامل از منابع داخلی تأمین شود. 

۷ همت ارزش روز بزرگراه به اتمام رسیده 
زابل- زاهدان

گروه شهرستانها: به گفته سرپرســت اداره کل راه و شهرسازی استان 
سیستان و بلوچســتان ارزش روز بزرگراه به اتمام رسیده زابل- زاهدان بطول 

200 کیلومتر هفت همت معادل هفت هزار میلیارد تومان می باشد.
مهدی پارســی  گفت:  عملیات اجرایی این پروژه مهم راه سازی استان از 
ســال 1385 در قالب 7 قطعه آغاز و به مرور قطعات آن به مناقصه گذاشــته 
شــد.وی ادامه داد: اگر چنانچه عملیات ســاخت و تکمیل ایــن بزرگراه را در 
مدت 18 ســال در سه بازه 6 ساله در نظر بگیریم در 6 سال اول 34 کیلومتر، 
6 ســال دوم 59 کیلومتر و در 6 سال ســوم 107 کیلومتر آن به اتمام رسید.

سرپرســت اداره کل راه و شهرسازی استان سیستان و بلوچستان تصریح کرد: 
اعداد و ارقام ذکر شده موید این نکته است که روند اجرای و سرعت بخشیدن 
به این پروژه در 6 ســال پایانی بود بطوری که 107 کیلومتر آن در این مدت 

به سرانجام رسید.
پارسی تاکید کرد: این پروژه با همت مسئولین و تلاش ویژه عوامل اجرایی 
در چند ســال اخیر با وجود طوفان هــای 180 روزه، دمای بالای 50 درجه و 
کمبود منابع آبی و همچنین سرمای استخوان سوز زمستان در دیماه جاری به 
اتمام رسید.وی افزود: حدود هفت میلیون متر مکعب عملیات خاکی و روسازی، 
700 هزار تن آسفالت، 310 دستگاه پل و 2 پل بزرگ نهراب و شیله عملیات 
اجرا شده در این پروژه مهم راهسازی استان بوده است.سرپرست اداره کل راه 
و شهرسازی استان سیستان و بلوچستان گفت: اعتبار هزینه شده در این پروژه 
دو و نیــم همت معادل 2 هــزار و 500 میلیارد تومان و ارزش روز این بزرگراه 
حدود هفت همت معادل هفت هزار میلیارد تومان است که در سفر دوم رئیس 

جمهور به استان در هفته جاری به بهره برداری می رسد.

منطقه آزاد سیستان كد گمركی دریافت كرد
گروه شهرســتانها: به گفته معاون امور اقتصادی اســتاندار سیستان و 
بلوچســتان منطقه آزاد سیستان کد گمرکی دریافت کرد و کد گمرکی سبب 
می شــود از هر منطقه ای در کشور یا کشور های همســایه کالا مستقیم وارد 

منطقه سیستان شود.
داود شــهرکی  اظهار کرد: کد پایانه مرزی میلک به عنوان کد منطقه آزاد 
سیســتان تغییر نام پیدا کرد و در اختیار گمرک ایران و منطقه آزاد سیستان 

قرار گرفت.
وی با اشــاره به اینکه با این اقدام به صورت مســتقیم می توان کالا ها را از 
هر نقطه کشــور یا کشــور های دیگر وارد منطقه آزاد سیستان کرد افزود: در 
این منطقه تشــریفات گمرکی در قالب کد منطقه آزاد انجام و کالا در اختیار 
سازمان منطقه آزاد قرار می گیرد و با تشریفات در حوزه سیستان و بلوچستان 
عرضه یا از استان خارج می شود.معاون اقتصادی استاندار سیستان و بلوچستان 
خاطرنشان کرد: برای تسهیل کار منطقه آزاد 2 منطقه فضای محصور پیشنهاد 
شده چرا که محدوده منطقه آزاد امکان محصور کردنش در کوتاه مدت نیست.
وی از بازارچه شــاهگل و 2 مورد از پایانه های بخش خصوصی به عنوان مکان 
هدف این 2 فضای محصور یاد کرد و افزود: در نظر اســت که در این مناطق 

کالا ها ترخیص و از آنجا به مردم در حوزه سیستان عرضه شود.
شــهرکی گفت: قرار شده گمرک سیستان و بلوچســتان یا اداره گمرکات 
اســتان تا زمان اســتقرار گمرک منطقه آزاد با ایــن منطقه همراهی کنند تا 
نیروهایشان آموزش ببینند و در این محل مستقر شوند و بعد از آن تشریفات 
را گمرک منطقه آزاد انجام می دهد.وی با بیان اینکه فرآیند ثبت شرکت ها در 
منطقه سیستان آغاز شده عنوان کرد: سازمان منطقه آزاد می تواند مجوز صادر 
کند و فرآیند های صدور مجوز نیز در منطقه آزاد در سامانه های جامع تجارت 

و سامانه یکپارچه مجوز ها فعال شده است.

منبع آلودگی دریاچه شورابیل
 شناسایی و متوقف شد

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان اردبیل گفت: آلودگی ناشی از نشت 
مخزن گازوئیل یکی از واحد های تولیدی به کانال آبرســان دریاچه شــورابیل 

شناسایی و متوقف شد.
به گزارش ایلنا، حسن قاسم پور در خصوص آلودگی دریاچه شورابیل اظهار 
کرد:پیرو گزارش های واصله مبنی بر انتشــار بوی گازوئیل در محوطه دریاچه 
شورابیل؛ کارشناسان اداره حفاظت محیط زیست شهرستان اردبیل بلافاصله 
بصورت پیاده نســبت به شناسایی سر منشاء نشــت گازوئیل اقدام کردند.وی 
افزود:بــا پایش صورت گرفته محل نشــت گازوئیل کــه مخزن گازوئیل یکی 
از واحدهای تولیدی در کنار کانال آبرســان شــورابیل بود که در اســرع وقت 

شناسایی و از انتشار گازوئیل جلوگیری شد.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان اردبیل با بیان اینکه میزان نشت 
گازوئیل  کم و ناچیز بوده است، ادامه داد: در حال حاضر شرایط عادی می باشد، 
با این حال ماموران محیط زیست در حال تهیه گزارش از میزان و حجم آلودگی 

ناشی از گازوئیل به دریاچه شورابیل هستند.

اصفهان

سیستان و بلوچستان

اردبیل

زباله سوز نوشهر 
با استانداردهای علمی دنیا فاصله دارد

اســتاندار مازنــدران در بازدید از نیروگاه زباله ســوز 
نوشــهر،گفت: زباله سوز نوشهر با استانداردهای علمی دنیا 
سازگار نیست باید این نیروگاه به روز رسانی شود تا آلودگی 
کمتری داشــته باشد.  مهدی یونســی رستمی در سفر به 
غرب مازندران در حاشــیه بازدید از چند پروژه شهرستان 
نوشــهر، با بیان اینکه حدود 2700 پــروژه نیمه تمام در 
ســطح اســتان وجود دارد، اظهار کرد: به اتفاق مسئولین 
شهرستان ها و نمایندگان مجلس از پروژه ها بازدید و مورد 
بررسی قرار می گیرد و سپس راهکار رفع مشکلات مشخص 
و پیگیری می شود. وی با اعلام اینکه برخی پروژه های نیمه 
تمام حدود 10 سال زمان برده است و به سرانجام نرسید، 
افزود: مقرر شد برای تسریع در روند پروژه ها جلسه پیگیری 

با نمایندگان مجلس و مسئولان مرتبط داشته باشیم. 
یونسی رســتمی بر بازدید مکرر از پروژه های نیمه تمام 
تا حصول نتیجه تاکید کرد و گفت: در اجرای اقتصاد دریا 
محور، توســعه گردشگری دریایی مورد تاکید دولت است. 
وی طرح گردشگری مارینا در نوشهر را یکی از پروژه های 
گردشــگری دریایی دانست و یادآور شــد: این پروژه برای 
غرب استان در حوزه گردشگری بسیار حائز اهمیت است 
و باید در اســرع وقت راه اندازی شود. استاندار مازندران از 
وضعیت پسماند و شیرابه های زباله سوز نوشهر گلایه مند 
شــد و گفت: این وضعیت مورد رضایت نیست، بابت این 
اقدام نادرســت از مردم نوشــهر عذرخواهی می کنیم. به 
گزارش ایســنا، اســتاندار مازندران در سفر 20 دی ماه به 
نوشــهر از پروژه  آراد مارینای خزر، طــرح کنارگذر بندر 
نوشــهر، نیروگاه کاسپین، نیروگاه زباله سوز نوشهر، پروژه 
انتقال آب مــرزن آباد به هچیرود، طرح تعریض بزرگ راه 

»مرزن آباد« به »دزد بن« بازدید کرد. 

فقط ۲۶ درصد سد كرج پر است

مدیر مطالعات پایه منابع آب شرکت آب منطقه ای البرز 
گفت: سد کرج در حال حاضر 46 میلیون مترمکعب ذخیره 

دارد.  این میزان سال گذشته 50 میلیون مترمکعب بود. 
رُجحان ســزاوار در گفت و گو با ایســنا درباره ذخائر 
فعلی سدهای استان گفت: با توجه به بارندگی ها، در حال 
حاضر 26 درصد ســد کرج پر است و این سد 46 میلیون 
مترمکعب ذخیره دارد.  این مقدار در زمان مشــابه ســال 
گذشــته 28 درصد یعنی 50 میلیون مترمکعب بود. وی 
افزود: در حال حاضر 53 درصد سد طالقان پر است و 221 
میلیون مترمکعب آب پشت این سد وجود دارد.  ذخیره این 
ســد در مدت مشابه سال گذشته 167 میلیون مترمکعب 
یعنی 29 درصد بود.  مدیر مطالعات پایه منابع آب شرکت 
آب منطقه ای بیان کرد: با توجه به این آمار، سد طالقان در 
وضعیت نسبتا خوبی قرار دارد اما وضعیت سد کرج منفی 
است. وی در ادامه با اشاره به میزان بارندگی ها اظهار کرد: 
مجموع بارندگی ها در اســتان تا به امروز 83 میلیمتر بوده 
که نسبت به سال گذشته 30 درصد جلوتر است.  اما نسبت 
به بلند مدت 40 درصد عقب هستیم.  بنابراین بارش های 
فعلی نمی تواند وضعیت خشکســالی ما را جبران کند. وی 
یادآور شد: بارش های فعلی بیشتر به صورت برف بوده که 
این ذخائر در اردیبهشت ذوب خواهد شد.  از این رو انتظار 
می رود ذخایر سدها در فروردین و اردیبهشت بیشتر شود. 
ســزاوار گفت: چون آمارهای مربوط به میزان بارندگی  با 
توجه به میانگین بلند مدت در نظر گرفته می شود، از این 
رو همچنــان باید صرفه جویی و مدیریــت در مصرف آب 
رعایت شــود.  چون 40 درصد نسبت به بلند مدت عقب 
هستیم و بارندگی ها این 40 درصد را باید جبران کند تا به 

سطح مطلوب نزدیک شویم. 

كرمان در مسیر تبدیل شدن 
به پایتخت معدنی ایران و منطقه

معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار کرمان گفت: 
دانشگاه باهنر کرمان با داشتن رشته های تخصصی معدنی 
و همکاری با انجمن بلورشناسی کشور، می تواند کرمان را 

به قطب علمی معدنی ایران و منطقه تبدیل کند. 
امیر حسن زاده در حاشیه جلسه شورای معادن استان 
کرمان در جمع خبرنگاران، با تأکید بر ظرفیت های معدنی 
اســتان، اعلام کرد: کرمان باید بــه پایتخت معدنی ایران 
و رفرنس علمی در منطقه تبدیل شــود. وی با اشــاره به 
برگزاری ســی ودومین همایش بلورشناسی و کانی شناسی 
ایران در روزهای 8 و 9 اســفند به میزبانی دانشگاه شهید 
باهنر کرمــان، گفت: این همایش فرصتــی طلایی برای 
معرفی کرمان به عنوان قطب اقتصاد معدنی ایران اســت.  
کانی شناسی و بلورشناســی پایه معادن هستند و توسعه 
اقتصادی این حوزه به کار علمی و آزمایشگاهی وابسته است. 
حســن زاده با بیان اینکه از 89 ماده معدنی ثبت شــده 
در ایران، 42 مورد متعلق به کرمان اســت، افزود: شمال و 
جنوب اســتان کرمان با ذخیره قطعی بیش از 10 میلیارد 
تن مــواد معدنی، ظرفیــت عظیمی در این حــوزه دارند.  
همچنین در نیمه اول سال جاری، شورای نظام مهندسی 
معدن در کرمان برگزار شــد و حالا می خواهیم این مسیر 
را با برگزاری همایش های علمی بیشتر ادامه دهیم. وی به 
نقش دانشگاه شهید باهنر کرمان در این مسیر اشاره کرد 
و گفت: این دانشگاه با داشتن رشته های تخصصی معدنی 
و همکاری با انجمن بلورشناسی کشور، می تواند کرمان را 
به قطب علمی معدنی ایران و منطقه تبدیل کند.  تاکنون 
کرمانی ها، اولین آزمایشــگاه های تخصصــی معدنی را در 
افغانستان و نیجریه راه اندازی کرده اند که نشان از ظرفیت 

بالای علمی این استان دارد. 
به گزارش ایســنا، وی با اشاره به اهمیت همایش های 
معدنــی، از برنامه های آتــی خبر داد: عــلاوه بر معرفی 
جدیدتریــن مدل های اکتشــاف و فــرآوری علمی، این 
همایش ها فرصت مناسبی برای نمایش ظرفیت های معدنی 
و گردشگری کرمان فراهم می کنند.  از حوزه زمین شناسی 
پزشــکی و کانی شناسی زیست محیطی گرفته تا مطالعات 
ســاختاری و تجزیه های دســتگاهی، همگی موضوعاتی 
هســتند که در این همایش پوشــش داده خواهند شــد. 
حســن زاده در پایان تأکید کرد: کرمان باید به یک مرجع 
علمی و معدنی در منطقه تبدیل شــود.  هدف ما این است 
کــه وقتی در منطقه از معدن صحبت می شــود، کرمان و 

دانشگاه هایش در مرکز توجه قرار گیرند. 

مازندران

البرز

کرمان

شــهر خرم آباد امروز با فقر شدید 
به طوری که  فضای سبز مواجه اســت 
به گفته شــهردار خرم آباد هزار و ۲۰۰ 
هکتار »باغ شــهر« در این شهر از بین 

رفته است. 
خرم آبــاد شــهر هــزاران چشــمه بــا 
رودخانه هایی که از گذشــته های دور برای 
این شهر توریستی به جای مانده امروز اوضاع 
چندان خوبی ندارد، اینجا با آب فراوانی که 
از دل هر نقطه آن بیــرون می زند می تواند 
به توریســتی ترین شهر غرب کشور و حتی 
کل کشــور تبدیل شود؛ ولی متأسفانه عدم 
مدیریت این توانمندی ها در حوزه شــهری 
موجب شــده اســت که از این ظرفیت در 
حد مطلوب اســتفاده نشــود. هــم اکنون 
آب چشــمه های خرم آباد بــدون هیچ گونه 
اســتفاده ای از شــهر خارج می شــود تا در 
پشت ســدهای اســتان های هم جوار جمع 
شــود درحالی که از این ظرفیــت می توان 
برای توسعه فضای سبز شهری و همچنین 
شاداب سازی فضای شهر استفاده کرد. این 
در حالی است که خرم آباد هم اکنون از فقر 
شدید فضای ســبز رنج می برد درحالی که 
آب وهوای این شــهر شــرایطی را به وجود 
آورده که قابلیت کاشت و رشد انواع درختان 
و همچنین بوته ها در این شــهر وجود دارد. 
با این اوصاف هم اکنون شــهر خرم آباد که 
پیش ازاین در ســال های دور به شــهری پر 
درخت با فضای سبز قابل توجه مشهور بوده 
امروز به شــدت با کمبود فضای سبز درگیر 
اســت و این موضوع را می توان با نگاهی از 
بلندای شهر متوجه شــد. امروز چهارشنبه 
جلســه انعقاد تفاهم نامه همکاری بین سه 
دستگاه شهرداری خرم آباد، آموزش وپرورش 
لرستان و منابع طبیعی لرستان باهدف ایجاد 
کمربند سبز و احداث پارک ملل در خرم آباد 

منعقد شد. 
بیرانوند شهردار خرم آباد  بارانی  داریوش 
در این جلسه در سخنانی با بیان اینکه لازم 
است ویژه در حوزه آموزش وپرورش، احساس 
تعلق به شهر را تقویت و مسئولیت پذیری را 
افزایش دهیم، اظهار داشت: انسان ها به طور 
فطری از چیزی دفاع می کنند که مالک آن 
باشند، مانند فرزند، خانواده، شهر، کشور.  هر 
چقدر احســاس مالکیت نسبت به هر کدام 
از این موضوعات کاهــش پیدا کند، امکان 
فروپاشــی، تخریب، زوال آن مفهوم قطعی 

است. 
وی گفت: لازم اســت که مسئولیت های 
مدیریتی خود را در این حوزه ها انجام دهیم، 
شــهرداری خرم آباد در حــوزه ایجاد فضای 
ســبز اقدامات خوبی انجام داده، اما شــهر 
در این حوزه یک عبرت تاریخی اســت، ما 
درگذشــته یک »باغ شــهر« واقعی بودیم، 
خرم آباد شــهری بوده که قریب به سه برابر 
مســاحت خود، باغ داشته است، نه باغ هایی 
در اطراف شــهر، بلکه باغ هایی در دل شهر، 
باغ های یکپارچه و پیوســته ای که با سامانه 
آبی شــهر خرم آباد پیوند ناگسستنی داشته 
است، یعنی یک سامانه زیست محیطی بسیار 

قدرتمند که نام آن شهر خرم آباد بوده است. 
شــهردار خرم آباد، بیان داشــت: ما در یک 
فرایند تاریخی بخش عمــده ای از ریه های 
اکولوژیک شــهر خرم آباد را بلعیده ایم به نام 

توسعه مسکونی. 
بارانــی بیرانوند در ادامه بــا بیان اینکه 
همچنان تفکر مبتنی بر توســعه مسکونی، 
تفکر حاکم اســت و همچنان فکر می کنیم 
که باید توســعه مسکونی پیدا کنیم، گفت: 
این در حالی اســت که آمار و ارقام مسکن 
در کشــور نشان می دهد، مسکن موجود در 
کشــور از تعداد خانوار بیشتر است، مسکن 
موجود در کشــور از تعداد افراد نیازمند به 

مسکن بیشتر است. 
وی با تأکید بر لزوم مدیریت ساخت وسازها 
و مســکن، تصریح کــرد: نبایــد فراموش 
کنیم که ظرفیت شــهر خرم آباد مبتنی بر 
ظرفیت های ســبز و آبی اســت، ما باید آن 
را تقویت و احیا کنیم. شــهردار خرم آباد با 
اشــاره به اینکه قریب به هزار و 200 هکتار 
از اراضی باغی شــهر خرم آباد را ولو بیشتر، 
ازدست داده ایم، افزود: یک »باغ شهر« واقعی 
در ایران امروز در کف استانداردهای فضای 
سبز قرار دارد و در تلاش است که خودش را 
به کف استانداردهای داخلی برساند.  هفت 
تا 12 متر اســتاندارد داخلی است که قانون 
هــوای پاک آن را به 15 متــر افزایش داده 

است. 
بارانــی بیرانونــد، بیان داشــت: قانون 
هوای پاک الــزام کرده که ظرفیت های بین 
دســتگاهی باید منتج به سرانه فضای سبز 
15 مترمربع برای هر نفر شود، الان این عدد 
در شــهر خرم آباد 9 مترمربع است، فضای 
سبز اکولوژیک خرم آباد بسیار پایین تر از این 
عدد است. وی، ادامه داد: اینکه این ظرفیت 
را با اســتفاده از آموزش وپــرورش و منابع 
طبیعی پیش ببریم، یک اتفاق ویژه اســت، 
دانش آموزی که برای توســعه فضای سبز و 
ارتقای کیفیت زیست در شهر خرم آباد کار 

می کند، خودش را مالک فضای سبز، درخت 
و شهر می داند. 

عیسی سهرابی مدیرکل آموزش وپرورش 
لرســتان نیز در این جلســه بــا تأکید بر 
اینکــه بایــد نگاهمان را بــه مدیریت یک 
نگاه سیســتمی بدانیم، اظهار داشت: در این 
صورت ما یک ابر سیســتم داریم که درون 
آن خرده سیســتم هایی وجود دارد که همه 
باید در راســتای یک هدف حرکت کنند و 
همکاری متقابل داشــته باشند. وی با بیان 
اینکه آموزش وپرورش ظرفیت بسیار بزرگی 
در اختیــار دارد، گفت: مــا 27 هزار نیروی 
شاغل داریم، هفت تا هشــت هزار نیرو در 
مدارس غیردولتی داریم، حــدود 14 هزار 
نیروی بازنشسته داریم، 360 هزار دانش آموز 
داریم، اگر خانواده را متوسط سه نفر در نظر 
بگیریم، یک میلیون و 100 هزار خانواده با 

ما در ارتباط هستند. 
لرســتان،  آموزش وپــرورش  مدیــرکل 
افزود: این ظرفیــت بزرگ در حال حاضر با 
همین نگاه توســعه از درون در اختیار همه 
سازمان ها و سیستم های جامعه است.  این 
نگاه و بــاور ما در آموزش وپرورش اســت. 
ســهرابی با بیان اینکه یکی از مأموریت های 
اصلی ما فرهنگ ســازی است، گفت: اینکه 
آموزش وپرورش با شهرداری و منابع طبیعی 
یک تجربه مشــترک داشــته باشــد، یک 
فرهنگ اســت، اینکه دانش آموز ما با عوامل 
شهرداری یک کار مشــترک را انجام دهد، 

تعریفی از فرهنگ است. 
وی با اشــاره به اینکه زمینه این کار در 
آموزش وپرورش فراهم اســت، بیان داشت: 
همیشــه یکی از دغدغه های ما فضای سبز 
ورودی شهر خرم آباد بوده، اینکه الان این کار 
در حال انجام است قابل تقدیر است.  نهایت 
تلاش خــود را می کنیم کــه دانش آموزان، 
معلمان و مدیران در ایــن زمینه همکاری 
داشــته باشــند. مدیرکل آموزش وپرورش 
لرستان با بیان اینکه در زمینه ایجاد کمربند 

ســبز شــهر خرم آباد هم همکاران ما این 
آمادگی را دارند که نهایت همکاری را داشته 
باشند، گفت: 30 مدرسه با حداقل 200 نفر 
دانش آموز و در مجموع شش هزار دانش آموز 

در حال حاضر پای کار هستند. 
به گزارش مهر، حسین میرزایی مدیرکل 
منابع طبیعی لرســتان نیز در این جلسه با 
بیــان اینکــه چالش هایی که مــا در حوزه 
محیط زیست و منابع طبیعی داریم به حوزه 
فرهنگ بر می گردد، اظهار داشت: خواسته 
یا ناخواســته دلیل این چالش ها انســان ها 
هســتند، این تهدیدات عامل انسانی دارد و 
این را باید با فرهنگ ســازی از طریق حوزه 
فرهنــگ حل کرد. وی با بیــان اینکه ما به 
حوزه توسعه نگاه فرهنگی نداریم، گفت: به 
حوزه منابع طبیعی و محیط زیست باید یک 
نگاه اخلاقی داشته باشیم، دین مبین اسلام 
به این حوزه تأکید فراوان دارد، انســان باید 
امانت دار باشد چرا که طبیعت یک امانت در 

دست انسان است. 
مدیرکل منابع طبیعی لرســتان، افزود: 
در حوزه منابع طبیعی و محیط زیست باید 
ســمت اجماع سازی کنشگران برویم و همه 
کنشــگران در ارتباط با حفظ طبیعت باید 
تلاش کننــد. میرزایی، ادامــه داد: در بین 
196 کشور، 71 کشــور کمتر از 10 درصد 
مساحتشــان جنگل دارد که کشــور ما هم 
در بین این کشــورها قرار دارد. وی با بیان 
اینکه بالغ بر 42 درصد از مساحت لرستان 
جنگل اســت و باید آن حفظ کنیم، گفت: 
باید در شهرها فضای سبز را توسعه بدهیم، 
استانداردها دراین رابطه 25 مترمربع است، 
این در حالی است که این عدد در کشور ما 
بین هفت تا 12 مترمربع است، با استانداردها 
فاصله بســیار زیادی داریم. مدیرکل منابع 
طبیعی لرستان، افزود: میزان فضای سبز در 
شهرهای کویری مانند اصفهان 29 مترمربع، 
یزد 14 مترمربع و. .  است و خرم آباد کمتر 

از 12 مترمربع است. 

بررسی های میدانی شکل  بر اساس 
گرفته، آب این تالاب برای اولین بار به 
کف رسیده و با وجود حفره های عمیق 

خشک شده است. 
تالاب »شرنگ درنگ« در بخش زیلایی 
شهرستان مارگون، پایین دست تالاب »مور 
زرد« قرار دارد و آب این تالاب از ســرریز 
تالاب مور زرد تأمین می شــود. بر اســاس 
بررسی های میدانی شــکل گرفته، آب این 
تالاب بــرای اولین بار به کف رســیده و با 
وجود حفره های عمیق خشــک شده است. 
کهگیلویه وبویراحمد دارای 4 تالاب اســت 
که تالاب برم الوان در شهرســتان بهمئی 
در کنوانســیون رامســر ثبت بین المللی 
شــده اســت. همچنین پرونــده دو تالاب 
»شرنگ درنگ« و »مور زرد« در دبیرخانه 
کنوانســیون رامســر در حل داوری و ثبت 
شــدن اند و تالاب کــوه گل نیز ثبت ملی 

شده است. 
مدیــرکل حفاظــت محیــط زیســت 
کهگیلویه و بویراحمــد از بازدید تخصصی 
مدیرکل ســازمان زمین شناســی جنوب 
کشــور از بستر تالاب »»شــرنگ درنگ« 
بخش زیلایی شهرســتان مارگون خبر داد. 

عبدال دیانتی نســب افزود: با شروع فصل 
تابســتان و کاهش دبــی آب، رفته رفته از 
سرریز آب تالاب مور زرد کاسته می شود و 
به جایی می رسد که نهایتاً آب سرریز قطع 
می شود. دیانتی نسب گفت: قطع شدن آب 
بالا دســت تالاب از یک طرف و حفره های 
عظیم بوجود آمده در بستر تالاب که اهالی 
محل گفته اند بعد از زلزله چند ســال اخیر 
ســی ســخت پدید آمده اند از طرف دیگر، 
باعث شــده اند کــه آب باقیمانده در تالاب 
فرو رود و این تالاب در اواخر فصل تابستان 

خشــک شــود. مدیرکل حفاظــت محیط 
زیست اســتان گفت: تیم کارشناسی اداره 
کل محیط زیست اســتان با هدایت دکتر 
مسعود حاتمی مسئول دبیرخانه تالاب های 
کشــور و مســئول تالاب های استان طی 
چندین مرحله از محل بازدید داشتند و پس 
از تهیه گزارش و ارســال به سازمان محیط 
زیست، جلسات و مکاتبات متعددی در این 
خصوص انجام دادند. دیانتی نســب تصریح 
کرد: از آنجایی که یکی از اولویت های مهم 
استان مدیریت تالاب ها بخصوص، پیگیری 

در خصوص ارائه راهکار در جهت جلوگیری 
وقوع خشــک شدن تالاب »شرنگ درنگ« 
بــود، از طریق مکاتبات صــورت گرفته با 
سازمان حفاظت محیط زیست پیگیری های 

مکرری صورت گرفت. 
به گزارش مهر، مدیرکل حفاظت محیط 
زیســت اســتان گفت: چون موضوع یک 
موضوع تخصصی و زمین شناسی بود، فلذا 
سازمان محیط زیست متناسب با مکاتبات و 
گزارش های ارسالی استان از سازمان زمین 
شناســی ارائه رهنمود و راهــکار را مطالبه 

کرد. 
دیانتی نســب تصریح کرد: بــه دنبال 
درخواست استان از ســازمان و درخواست 
سازمان مرکزی از ســازمان زمین شناسی 
بعــد از برگزاری چندین جلســه مجازی و 
بررسی کارشناسی، نهایتاً صبح دیروز دکتر 
یوســفی مدیرکل ســازمان زمین شناسی 
جنوب کشور به منظور بررسی دلایل ایجاد 
حفره ها و در نتیجه خشــک شدن تالاب، 
بیان علت و همچنین ارائه راهکار از بســتر 
خشک شــده تالاب بازید نموده و به زودی 
راهکاری اجرایــی جهت جلوگیری از وقوع 

این پدیده ارائه خواهد شد. 

گروه شهرستانها – ناهید نقدی: نایب 
رئیس اول کمیســیون بهداشــت و درمان و 
نماینده مردم قزوین، آبیــک و البرز، از طرح 
نشان دار کردن مالیات به عنوان راهکاری برای 
تخصیص دقیق منابــع مالیاتی به پروژه های 
نیمــه تمام حوزه ســلامت و بهبود شــرایط 

زندگی در مناطق محروم یاد کرد.   
 دکتر فاطمه محمدبیگی نایب رئیس اول 

کمیسیون بهداشت و درمان و نماینده مردم 
عزیز قزوین، آبیک و البرز در رابطه با اهمیت 
طرح نشان دار کردن مالیات، گفت:برای اولین 
بار در کشــور مودیان مالیاتی توانســته اند با 
انتخاب محل هزینه کرد، مالیات های خود را 

نشان دار کنند.  
وی افــزود: این طرح بــا تخصیص دقیق 
مالیات هــا به پروژه های عمرانــی در مناطق 

محروم، نقش مهمی در توسعه این مناطق ایفا 
می کند.  با اجرای این طرح، پروژه هایی مانند 
ساخت مدارس، بیمارستان ها و زیرساخت های 
اساســی در مناطق محروم به سرعت تکمیل 
می شــوند و این امــر باعث بهبود شــرایط 
زندگی و افزایــش خدمات رفاهی برای مردم 
این مناطق می گردد.  بانوی نماینده اســتان 
درخصــوص تاثیر اجرای این طرح در افزایش 
انگیزه مودیان اظهار داشت: این طرح با ایجاد 
شفافیت در نحوه هزینه کرد مالیات ها و معرفی 
مودیان به مردم، نقش مهمی در جلب اعتماد 
عمومی ایفــا می کند.  مــردم وقتی می بینند 
که مالیات های پرداختی شــان به پروژه های 
مشــخصی اختصاص یافته و نتایج ملموسی 
دارد، اعتماد بیشــتری به نظام مالیاتی پیدا 
می کنند و این امر باعث افزایش مشــارکت و 

همکاری آن ها در پرداخت مالیات می شود. 
این نماینده مجلس در ادامه با اشــاره به 
اســتقبال مودیان قزوینــی در جهت تکمیل 
پروژه های بهداشت و درمان و تجهیز و تکمیل 

مرکز دیالیز محمد زاده اظهار داشــت: مبلغ 
40 میلیارد تومان اعتبار مــورد نیاز تکمیل 
مرکز دیالیز محمدزاده به طور کامل از محل 
مشارکت مودیان تامین اعتبار شده است و با 
توجه به اینکه تعداد تخت های دیالیز به ویژه 
در شهر قزوین به نســبت بیماران کم است، 
بهره برداری برای از این پروژه می تواند در رفع 

این کمبود موثر باشد. 
وی همچنیــن اظهــار داشــت: تکمیل 
بیمارســتان 700 تخــت خوابی کــه تقریبا 
نیمــی از تخت اســتان را تامیــن می کند و 
ساخت بیمارستان و درمانگاه شبانه روزی در 
شهرهای پر جمعیت مثل محمدیه، مهرگان 
و اقبالیه با همکاری ســازمان برنامه و بودجه 
می تواند به عنوان پروژه های اولویت دار استان 
در پروژه های آتی این طرح قرار گیرد.  با این 
روش، مالیات هــای پرداختی بــه پروژه هایی 
اختصــاص می یابد که بیشــترین تأثیر را در 
بهبود شــرایط زندگی مردم دارند و نیازهای 

فوری آن ها را برآورده می کند. 

۱۲00 هکتار »باغ شهر« از بین رفت

فقرفضایسبزدرخرمآباد

تالاب »شرنگ درنگ« كهگیلویه و بویراحمد خشک شد

نایب رئیس اول كمیسیون بهداشت و درمان و نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز خبر داد

طرح نشان دار كردن مالیات گامی  مؤثر در تامین مالی پروژه های مناطق محروم


